
သတင္းစာစဥ္
ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ

အမွတ္ (၃၈)၊ စက္တင္ဘာ ၅ ရက္၊ ၂ဝ၁၇

စက္တင္ဘာ ၁၊ ၂၀၁၇

ဒုတိယအႀကိမ္ ရွမ္းျပည္နယ္ လႊတ္ 
ေတာ္ သတၱမပံုမွန္အစည္းအေဝး၌ တင္ 
သြင္းသည့္ ျပည္နယ္အစိုးရ၏ လုပ္ပိုင္ခြင့္ 
မ်ားႏွင့္ ခ်မွတ္ထားေသာ ေမွ်ာ္မွန္းခ်က္၊ 
မူဝါဒ၊ ရည္မွန္းခ်က္မ်ားကို ပိုမိုအေလးထား 
ၿပီး ထိေရာက္စြာေဆာင္ရြက္ေပးရန္အဆို 
ကုိ လႊတ္ေတာ္၌ အတည္ျပဳခဲ့သည္။

ျပည္နယ္ လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ 
စိုင္းထြန္းဉာဏ္(ေက်ာက္မဲ-၂)မွ ၎အဆို 
ကို လႊတ္ေတာ္ တတိယေန႔ ၾသဂုတ္ ၃၀ 
ရက္ေန႔က တင္သြင္းခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။ ျပည္ 
နယ္အစိုးရသည္ အေျခခံဥပေဒဇယား(၂)
အတိုင္း လုပ္ပိုင္ခြင့္ရွိၿပီး ၂၀၁၄ က ျပ႒ာန္း 

လိုက္သည့္ လွ်ပ္စစ္ဥပေဒအရ မဂၢါဝပ္ ၃၀ 
ကို ျပည္နယ္အတြင္း လြတ္လပ္စြာသံုးစြဲပိုင္ 
ခြင့္၊ အေမရိကန္ေဒၚလာ ၅ သန္းထက္မေက်ာ္ 
သည့္ ရင္းႏွီးျမႇပ္ႏွံမႈလုပ္ပိုင္ခြင့္မ်ား ျပည္ 
နယ္အစုိးရတြင္လြတ္လပ္စြာရိွေၾကာင္း အဆို 
တင္သြင္းသူ ဦးစုိင္းထြန္းဉာဏ္က ေျပာသည္။

''ကြာဟခ်က္က ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီး 
အစိုးရက ကားအစီးေထာင္နဲ႔ခ်ီၿပီးေတာ့ ရန္ 
ကုန္ျပည္သူလူထုအတြက္ တင္သြင္းဖို႔လုပ္ 
တဲ့ခ်ိန္မွာ ကြၽန္ေတာ္တို႔ ဒီမွာလွ်ပ္စစ္မီတာ 
က႑ကို ျပည့္စံုေအာင္ေဆာင္ရြက္ေပးပါ 
အဆုိတင္တာေတာင္မွ ဒါျပည္ေထာင္စုနဲ႔ဆုိင္ 
တယ္ဆုိတ့ဲဟာမ်ဳ းိနဲ႔ သူကလုံးဝကုိ႐ုန္းမထြက္ 
ဘူး၊ အားမရတဲ့ အေနအထားျဖစ္ေနလို႔ပါ"" 
ဟု ၎ကေျပာသည္။ (ကုိးကား-သွ်မ္းသံေတာ္ဆင့္)

ရွမ္းျပည္နယ္အစုိးရလုပ္ပုိင္ခြင့္ပုိမုိရရွိေရးအဆုိ 
လႊတ္ေတာ္အတည္ျပဳ

ၾသဂုတ္ ၃၀၊ ၂၀၁၇

ၾသဂုတ္လ (၂၈၊ ၂၉၊ ၃၀) ရက္ေန႔တုိ႔တြင္ 
ပဲခူးတိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ေရးရာ 
ေကာ္မတီအစည္းအေဝးခန္းမ၌ အစုိးရ၏ 
ကတိကဝတ္အာမခံခ်က္မ်ား စိစစ္ေရး 
ေကာ္မတီမွ ဒုတိယအႀကိမ္ ပဲခူးတိုင္းေဒသ 
ႀကီးလႊတ္ေတာ္ ပံုမွန္အစည္းအေဝးမ်ား 

တြင္ ပဲခူးတိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရအဖြဲ႕မွ ေျဖ 
ၾကားခဲ့ေသာအဆို၊ ၾကယ္ပြင့္ျပေမးခြန္း၊ 
ၾကယ္ပြင့္မျပေမးခြန္းမ်ား၏ ေဆာင္ရြက္ၿပီး၊ 
ေဆာင္ရြက္ဆဲ၊ ေဆာင္ရြက္ႏုိင္ျခင္းမရိွသည့္ 
လုပ္ငန္းမ်ား အေကာင္အထည္ေဖာ္ျခင္းအေပၚ  
ပဲခူးတုိင္းေဒသႀကီးအစုိးရအဖြ႕ဲဝန္ႀကီး၊ ဌာန 
ဆိုင္ရာအႀကီးအကဲမ်ားအား ဖိတ္ၾကား၍ 
ၾကားနာျခင္းအခမ္းအနားကို က်င္းပခ့ဲသည္။ 

ဒုတိယအႀကိမ္ ပဲခူးတိုင္းေဒသႀကီး  
လႊတ္ေတာ္ သတၱမပံုမွန္အစည္းအေဝးတြင္ 
ေမးျမန္းခဲ့သည့္ ၾကယ္ပြင့္ျပေမးခြန္းမ်ား 
အေပၚ ဝန္ႀကီးဌာနအလိုက္ ကတိကဝတ္ 
ျပဳမႈအေျခအေနကို ေအာက္ပါဇယားတြင္ 
ေလ့လာေတြ႕ရွိႏုိင္သည္။ 
(ကုိးကား- ပဲခူးတုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ facebook ၊ 

ဇင္မုိးထုိက္ facebook)

ပဲခူးတုိင္းေဒသႀကီးအစုိးရ၏ ကတိကဝတ္မ်ားအေကာင္အထည္ေဖာ္မႈၾကားနာပြဲ လႊတ္ေတာ္၌က်င္းပ
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ဒုတိယအႀကိမ္ ပဲခူးတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ သတၱမပံုမွန္အစည္းအေဝးတြင္ ေမးျမန္းခဲ့သည့္ၾကယ္ပြင့္ျပေမးခြန္းမ်ားအေပၚ
ဝန္ႀကီးဌာနအလိုက္ ကတိကဝတ္ျပဳမႈအေျခအေန

သတင္းတုိ
  ၾသဂုတ္ ၂၉ ရက္က ျပဳလုပ္ေသာ 

ရခိုင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ အေရးေပၚ 
အစည္းအေ၀း၌ ေမာင္ေတာ၊ ဘူးသီး 
ေတာင္၊ ရေသ့ေတာင္ၿမိဳ႕နယ္မ်ားတြင္ 
ၾသဂုတ္ ၂၅ ရက္ ေန႔မွစတင္၍ ဘဂၤါလီ 
အၾကမ္းဖက္သမားမ်ား၏ တိုက္ခိုက္မႈ 
ေၾကာင့္ ေနရပ္စြန္႔ခြာလာသူမ်ားအား 
အခ်ိန္မီကူညီေပးေရး ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္မွတစ္ဆင့္ ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ 
ေတာ္သုိ႔ တုိက္တြန္းေၾကာင္း အေရးႀကီး 
အဆိုကို လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ 
ဦးထြန္းသာစိန္ကတင္သြင္းခ့ဲရာ ဦးေအာင္ 
ဝင္း(ေျမပံု-၁)က ေထာက္ခံ ေဆြးေႏြးခဲ့ၿပီး 
ကန္႔ကြက္သူမရိွအဆိုကို လက္ခံအတည္ 
ျပဳခဲ့သည္။  (ကုိးကား- Eleven Broadcasting)



ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အမွတ္ (၃၈)
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သတင္း
ဓာတ္ပုံ

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ

သတင္းစာစဥ္
စုစည္းတင္ျပသူ

ပညာအလင္းပြင့္ျမန္မာ သုေတသနေဖာင္ေဒးရွင္း

ဆက္သြယ္ရန္

၀၉-၂၆၁၆၅၄၀၄၅

www.emref.org
www.mypilar.org

www.facebook.com/emrefmyanmar

ၾသဂုတ္ ၃၀၊ ၂၀၁၇

ရွမ္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ တိုင္ၾကားစာ 
စိစစ္ေရးေကာ္မတီႏွင့္ ေတာင္သူလယ္ 
သမားမ်ားေတြ႕ဆံုကာ အသိမ္းခံလယ္ယာ 
ေျမမ်ား စုေပါင္းေတာင္းဆုိသြားေရး ေဆြး 
ေႏြးပြဲကုိ ၾသဂုတ္ ၂၉ ရက္က ေတာင္ႀကီးၿမိဳ႕၊ 
ေအာင္ေျမဘံုစံေက်ာင္းတိိုက္တြင္ က်င္းပ 
ခဲ့ၿပီး (၇)ၿမိဳ႕နယ္မွ ေျမယာသိမ္းဆည္းခံ 
ေတာင္သူေပါင္း ၁၅၀ ခန္႔ တက္ေရာက္ခဲ့ 
သည္။ 

ထုိေတြ႕ဆံုပြဲကို ရွမ္းျပည္ႏိုင္ငံေရးအဖြဲ႕မွ 
စီစဥ္ျခင္းျဖစ္ၿပီး ၎အဖြဲ႕မွ ဦးတင္ေမာင္တိုး 
က ''အဓိကက ျပည္နယ္အစိုးရအေနနဲ႔ 
အခ်ိန္မေပးဘူး ကြင္းမဆင္းဘူး ျဖစ္ေန 
တယ္။ အစိုးရကို လယ္ယာေျမကိစၥ ဦးစား 
ေပး ေျဖရွင္းေစခ်င္တယ္။ အဲ့ဒီအတြက္ 
ကြၽန္ေတာ္တို႔ လႊတ္ေတာ္ကို အကူအညီ 
ေတာင္းတယ္။ လႊတ္ေတာ္ကေရးရာေကာ္ 

အသိမ္းခံလယ္ယာေျမမ်ားျပန္လည္ရရွိေရး 
ရွမ္းလႊတ္ေတာ္တိုင္ၾကားစာစိစစ္ေရးေကာ္မတီႏွင့္ 
ေတာင္သူ လယ္သမားမ်ား ေတြ႕ဆံု

မတီႏွစ္ခုကလည္း သူတုိ႔ကူညီမယ္။ ေတာင္ 
သူေတြနဲ႔ ေတြ႕ေပးပါမယ္ဆုိေတာ့ ဒီပြဲေလး 
ကို စီစဥ္ေပးျဖစ္တာပါ""ဟု ေျပာသည္။ 

ေတာင္ႀကီး၊ ေညာင္ေရႊ၊ ဟိုပံုး၊ ပင္း 
တယ ၊ ရြာငံ ၊ ကေလာ ၊ ဆီဆိုင္စသည့္ (၇) 
ၿမိဳ႕နယ္မွ တင္ျပလာေသာ ေျမယာအမႈ 
ေပါင္း (၄၀)ေက်ာ္ခန္႔ရွိၿပီး အမ်ားဆံုးသိမ္း 
ဆည္းထားသည္မွာ တပ္မေတာ္၊ ဒုတိယ 
အမ်ားဆံုးမွာ ကုမၸဏီ၊ တတိယအဆင့္ ဌာန 
ဆိုင္ရာႏွင့္ ဌာေနျပည္သူ႔စစ္အဖြဲ႕အစည္း 
မ်ားျဖစ္သည္ဟု ဦးတင္ေမာင္တိုးက ေျပာ 
သည္ ။ 

ေဆြးေႏြးပြဲသုိ႔ ရွမ္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
တရားဥပေဒစိုးမိုးေရးႏွင့္ ၿငိမ္းခ်မ္းေရး 
ေကာ္မတီမွ ကုိယ္စားလွယ္ ဦးစိုင္းလံု(နမ့္ 
စန္)ႏွင့္ ဦးစိုင္းမ်ိဳးျမင့္္္(မိုးနဲ)တို႔လည္း တက္ 
ေရာက္၍ ေတာင္သူမ်ား တင္ျပလာေသာ 
အခ်က္အလက္မ်ားအား မွတ္တမ္းတင္ခဲ့ 
သည္။   (ကိးုကား-သွ်မ္းသံေတာ္ဆင့္)

စက္တင္ဘာ ၁၊ ၂၀၁၇

ျမန္မာႏုိင္ငံ စာနယ္ဇင္းေကာင္စီက 
ဦးေဆာင္က်င္းပေသာ မ႑ိဳင္ ၄ ရပ္ေတြ႕ဆံု 
ေဆြးေႏြးပြဲကို စက္တင္ဘာလ ၁ ရက္ေန႔က 
ေမာ္လၿမိဳင္ၿမိဳ႕၊ ျပည္နယ္ခန္းမတြင္ ျပဳလုပ္ 
ခဲ့သည္။

မြန္ျပည္နယ္တြင္က်င္းပသည့္ မ႑ိဳင္ 
ေလးရပ္ေဆြးေႏြးပြဲမွာ ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္း 
အဆင့္တြင္ ဒုတိယအႀကိမ္ျဖစ္ၿပီး ပထမ 
အႀကိမ္ေဆြးေႏြးပြဲကို ယခုႏွစ္၊ ဇြန္လက 
ရခိုင္ျပည္နယ္၊ စစ္ေတြၿမိဳ႕တြင္ ျပဳလုပ္ 
က်င္းပခဲ့သည္။ သတင္းရယူခြင့္ႏွင့္ ပတ္ 
သက္သည့္ မ႑ဳိင္ေလးရပ္ၾကားမွ အခက္ 
အခဲမ်ားအား ေဆြးေႏြးအေျဖရွာရန္ ရည္ 
ရြယ္ခ်က္ျဖင့္ က်င္းပျခင္းျဖစ္သည္။

ေတြ႕ဆံုေဆြးေႏြးပြဲသုိ႔ ျမန္မာႏိုင္ငံစာ 
နယ္ဇင္းေကာင္စီ၀င္မ်ား၊ မြန္ျပည္နယ္အစုိးရ 
အဖဲြ႕၀န္ႀကီးခ်ဳပ္ ေဒါက္တာေအးဇံႏွင့္ ျပည္
နယ္အစိုးရအဖြဲ႕၀င္၀န္ႀကီးမ်ား၊ ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒၊ တရားသူႀကီးခ်ဳပ္၊ ဥပေဒ 
ခ်ဳ ပ္အပါအ၀င္ တင္ျပရန္ေရြးခ်ယ္ထားေသာ 
သတင္းမီဒီယာသမားမ်ား တက္ေရာက္ခဲ့ 
ၾကသည္။   (ကုိးကား-www.burmese.bnionline.net)

မြန္ျပည္နယ္တြင္ 
မ႑ိဳင္ေလးရပ္ ေတြ႕ဆုံ

ပဲခူးတုိင္းေဒသႀကီးအစုိးရအဖြဲ႕ ဝန္ႀကီးဌာန ၃ ခု၏ ၂၀၁၇-၁၈ ဘ႑ာေရးႏွစ္ 
ျဖည့္စြက္ရန္ပုံေငြေတာင္းခံမႈအေပၚ ၾသဂုတ္လ ၂၈ ရက္ေန႔တြင္ ပဲခူးတိုင္း 
ေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ ဥပေဒျပဳေရးေကာ္မတီက စိစစ္ေနစဥ္။ 
(ကိးုကား-ဇင္မုိးထုိက္ facebook)



ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အမွတ္ (၃၈) 
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သတင္းတုိ
  ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ခု ဘ႑ာေရး 

ႏွစ္ ေငြလုံးေငြရင္းခြင့္ျပဳေငြျဖင့္ 
တည္ေဆာက္မည့္ ခ်င္းျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ အေဆာက္အအုံကုိ 
ဟားခါးၿမိ ႕ဳ၊ ေစ်းသစ္ရပ္ကြက္၌ စတင္ 
ေဆာက္လုပ္ေနၿပီ ျဖစ္သည္။ ခ်င္း 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကို Aroma 
Rose Co.Ltd ကုမၸဏီက ေငြလုံး 
ေငြရင္းခြင့္ျပဳရန္ပုံေငြ က်ပ္ (၅၅၀၈ 
ဒသမ ၇၂၀)သန္းျဖင့္ ၾကမ္းခင္း ဧရိ 
ယာ(၇၅,၀၀၀) စတုရန္းေပေပၚတြင္ 
သံကူကြန္ကရစ္(၃)ထပ္ အေဆာက္ 
အအုံ ေဆာက္လုပ္သြားမည္ျဖစ္ 
သည္။

(ကုိးကား- ျပည္နယ္ ျပန္/ဆက္၊ The Voice)

ၾသဂုတ္၂၈၊ ၂၀၁၇

ရွမ္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင္ ရွမ္းျပည္ေျမာက္ပုိင္းအတြင္းျဖတ္သန္းသည့္ ေရနံႏွင့္သဘာ၀ 
ဓာတ္ေငြ႕ပိုက္လိုင္းဆိုင္ရာ ၾကယ္ပြင့္ျပေမးခြန္းေမးရာ ယင္းသည္ ဖြဲ႕စည္းပုံအေျခခံဥပေဒဇယား 
(၂)အရ ျပည္ေထာင္စုအစိုးရႏွင့္ တိုက္႐ိုက္ပတ္သက္ေသာေၾကာင့္ ေနျပည္ေတာ္သို႔သာ ေမးျမန္း 
သင့္ေၾကာင္းႏွင့္  ရွမ္းျပည္နယ္အစိုးရအေနျဖင့္ ေျဖဆိုခြင့္မရွိဟု သယံဇာတႏွင့္သဘာဝပတ္ဝန္း
က်င္ထိန္းသိမ္းေရးဝန္ႀကီး  ေဒါက္တာညီညီေအာင္က ေျဖၾကားခဲ့ေၾကာင္း သိရသည္။

ဩဂုတ္လ ၂၈ ရက္ကက်င္းပေသာ ဒုတိယအႀကိမ္ ရွမ္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ သတၱမပံုမွန္အစည္း 
အေဝးတြင္ ဦးေအာင္ထြဏ္း(နမ့္ဆန္-၂)က ျမန္မာႏွင့္တ႐ုတ္သဘာဝဓာတ္ေငြ႕ေရာင္းရေငြ၏ 
အျမတ္ ၅% အား ရွမ္းျပည္နယ္ဘ႑ာေငြအျဖစ္ ခြဲေဝေပးရန္ရွိမရွိႏွင့္ ပိုက္လိုင္းမွျဖစ္ေပၚလာမည့္ 
ဆုိးက်ဳ းိအတြက္ ႏိုင္ငံေတာ္မွ မည္သုိ႔ႀကိဳတင္ေဆာင္ရြက္ေပးမည္နည္းဟု ေမးျမန္းခ့ဲျခင္းျဖစ္သည္။

 ''တာဝန္ယူမႈ၊ တာဝန္ရွိမႈမရွိဘူးလုိ႔ ယူဆတယ္။ ကြၽန္ေတာ္တို႔က ျပည္နယ္အစိုးရကိုေက်ာ္ၿပီး 
ေမးပိုင္ခြင့္မရွိဘူးေလ။ ဒါတစ္ၿမိဳ႕နယ္တည္းအတြက္တင္တာ မဟုတ္ဘူး။ ရွမ္းျပည္နယ္တစ္ခုလုံး 
ကိစၥျဖစ္တယ္""ဟု  ဦးေအာင္ထြဏ္းက ေျပာသည္။

ျမန္မာႏွင့္ တ႐ုတ္ သဘာဝဓာတ္ေငြ႕ပိုက္လိုင္းေရာင္းရေငြ၏ အျမတ္ ၅% အား ရွမ္းျပည္နယ္ 
ဘ႑ာေငြအျဖစ္ ခြဲေပးရန္ရွိမရွိႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး နမၼတူၿမိဳ႕နယ္မဲဆႏၵနယ္မွကိုယ္စားလွယ္ 
နန္းခမ္းေအးက လႊတ္ေတာ္ပထမသက္တမ္းက တင္ျပေမးျမန္းေျပာဆိုခဲ့ဖူးသည္။ 
(ကိးုကား- သွ်မ္းသံေတာ္ဆင့္)

ၾသဂုတ္ ၃၁၊ ၂၀၁၇

ရန္ကုန္ၿမဳိ႕တြင္း ေရႀကီးေရလွ်ံမႈကာ 
ကြယ္ေရးအပါအဝင္ ၿမိဳ႕ျပဖြံ႔ၿဖဳိးေရးအတြက္ 
ကမ႓ာ့ဘဏ္ေခ်းေငြ အေမရိကန္ေဒၚလာ 
၁၂၅ သန္းကို အပိုင္းသုံးပိုင္းျဖင့္ ခြဲေဝသုံးစြဲ 
ရန္ စီစဥ္ထားေၾကာင္း ရန္ကုန္ၿမဳိ႕ေတာ္ 
စည္ပင္သာယာေရးဝန္ႀကီး ေဒါက္တာ 
ေမာင္ေမာင္စိုးက ၾသဂုတ္လ ၃၀ ရက္က 
ျပဳလုပ္သည့္ ရန္ကုန္တိုင္းလႊတ္ေတာ္တြင္ 
ေျပာၾကားသည္။

ရန္ကုန္ေရႀကီးေရလွ်ံမႈႏွင့္ ပတ္သက္၍ 
ကမ႓ာ့ဘဏ္ေခ်းေငြကုိ မည္သုိ႔ခြေဲဝသံုးစြမဲည္ 
ဆုိေသာ တိုင္းလႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ ေဒၚ
စႏၵာမင္း(ဆိပ္ႀကီးခေနာင္တိုမဲဆႏၵနယ္)၏ 
ေမးျမန္းခ်က္အေပၚ ယင္းသို႔ေျဖၾကားျခင္း 

ျဖစ္သည္။ 
၂၀၁၆-၁၇ ဘ႑ာႏွစ္အတြက္ ၿမိဳ႕နယ္ 

၃၁ ၿမဳိ႕နယ္၌ ေရႀကီးေရလွ်ံမႈကာကြယ္ရန္ 
ေဒၚလာ ၇၇ သန္း၊ အေဆာက္အအုံ ေဘး 
ကင္း လုံၿခံဳရန္ ေဒၚလာ ၂၂ သန္းႏွင့္ အေရွ႕ 
ေတာင္အာရွ သဘာဝေဘးအႏၲရာယ္ဆိုင္ 
ရာ အာမခံရန္ပုံေငြထူေထာင္ရန္ ေဒၚလာ 
သန္း ၂၀ ႏွင့္ အသိပညာေပးျခင္းႏွင့္ စီမံ 
ကိန္းစီမံခန္႔ခြဲရန္ ေထာက္ပံ့ေငြ ေဒၚလာ 
တစ္သန္းတို႔ကို ခြဲေဝသုံးစြဲရန္ စီစဥ္ထား 
သည္ဟု ေဒါက္တာေမာင္ေမာင္စုိးက ေျဖ 
ၾကားခဲ့သည္။ 

ေရႀကီးေရလွ်ံမႈတြင္ ေရစုကန္ႏွင့္ ေရ 
ႏုတ္ေျမာင္းမ်ား အဆင့္ျမႇင့္တင္ျခင္းလုပ္ 
ငန္းစီမံခ်က္အရ ၿမိဳ႕တြင္းေျခာက္ၿမဳိ႕နယ္ 
သည္ တိုက္႐ိုက္အက်ဳိးခံစားခြင့္ရရွိမည္ျဖစ္

ၿပီး ဆက္စပ္ၿမိဳ႕နယ္မ်ားတြင္လည္း ေရႀကီး 
ေရလွ်ံမႈကို ကာကြယ္ႏိုင္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ 
အျခားၿမဳိ႕နယ္မ်ားတြင္ ေရႀကီးေရလွ်ံမႈ 
အတြက္ ေျခာက္ႏွစ္စီမံခ်က္ ေရးဆြဲ 
အေကာင္အထည္ေဖာ္လ်က္ရွိသည္ဟု ဆို 
သည္။

''ကမ႓ာ့ဘဏ္ေခ်းေငြေတြကို ဝန္ႀကီး 
ကိုယ္တိုင္ ဘယ္လိုသုံးစြဲသြားမယ္ဆိုတာ 
တိတိက်က် ရွင္းျပခဲ့တာမရွိပါဘူး။  က႑ 
အလိုက္ပဲ အၾကမ္းဖ်င္း ေျပာဆိုသြားတယ္။ 
ေခ်းေငြေဒၚ လာ ၁၂၅ သန္း ကုန္သြားမယ္ဆို 
ျပည္သူလူထုအတြက္ ဘယ္ေလာက္အက်ဳိး 
ေက်းဇူးရရွိမယ္ဆိုတာ အေရးႀကီးပါတယ္"" 
ဟု လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးအၿပီး သတင္း 
ေထာက္မ်ား၏ေမးျမန္းမႈကို ေဒၚစႏၵာမင္း 
က ေျဖၾကားသည္။   (ကုိးကား-The Voice)

ရွမ္းျပည္ေျမာက္ပိုင္းျဖတ္သည့္ ဂက္စ္ပိုက္လိုင္းဆိုင္ရာ
ေမးခြန္း ရွမ္းျပည္နယ္အစိုးရ ေျဖဆိုခြင့္မရွိဟုဆုိ

ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ ျပဖံြ႕ၿဖိဳးေရး ကန္ေဒၚလာ ၁၂၅ သန္း သုံးမည္ဟု 
လႊတ္ေတာ္တြင္ ေျဖၾကား


